
خبر کوتاهاخبار
ابتکار خبر داد:

تدوین ۱۴ سند ارتقای وضعیت زنان در استان های مختلف

دغدغه های زیست محیطی نرگس آبیار؛

به جای ساخت دکورهای سنگین بافت قدیمی شهرها را احیا کنیم

صادقی از رد پای صندلی فروشی در تلویزیون خبر داد:

کشف حداقل ۲۰۰ مورد صندلی فروشی در دانشگاه های علوم پزشکی

کاهش نقدینگی در داروخانه ها 

جزییات سند »خدمات نوین داروخانه ای«

هشدار حبیب زاده به ساخت و سازهای غیرمجاز در حریم تهران

معاون رییس جمهور در امور زنان خانواده 
وضعیت  ارتقاء  سند  چهارده  امروز  تا  گفت: 
در  جنسیتی  عدالت  تحقق  راستای  در  زنان 
رسیده  تصویب  به  و  تدوین  مختلف  استان های 

است.
های  شاخص  خصوص  در  ابتکار  معصومه 
تحقق عدالت جنسیتی گفت: در اولین جلسه ستاد 
ملی زن و خانواده که با حضور رئیس جمهور برگزار 
شد، شاخص های عدالت جنسیتی در هشت محور 
و صد و نود و شش شاخص با همکاری دستگاههای 
به  اجرا  برای  و  رسید  تصویب  به  و  نهایی  اجرایی 

کلیه دستگاههای اجرایی ابلاغ شد.
زنان و خانواده  امور  معاون رئیس جمهور در 
افزود: این شاخص ها دستور العمل اجرایی تمامی 
نهادها و دستگاههای اجرایی در حوزه زنان و خانواده 
را مشخص می کند، در همین راستا سندهای ارتقا 
وضعیت زنان و خانواده بر اساس موافقت نامه ای 
استانداران  امضای  به  و  تنظیم  استان   ۳۱ در  که 
رسید، مقرر شد در هر استان نقشه راه رسیدن به 
شاخص های عدالت جنسیتی را بر اساس شرایط 

خاص آن استان و شهرستان ترسیم کند.

در  سند  چهارده  امروز  تا  اینکه  بیان  با  وی 
رسیده  تصویب  به  و  تدوین  مختلف  های  استان 
در  نیز  سند  ترین  جدید  کرد:  نشان  خاطر  است، 
در  اسناد  این  رسید،  تصویب  به  مازندران  استان 
شورای برنامه ریزی استان های مختلف به عنوان 

برنامه آن استان به تصویب رسیده و تمامی دستگاه 
تحقق  راستای  در  حرکت  به  موظف  اجرایی  های 

اهداف آن هستند.
خصوص  در  خانواده  و  زنان  امور  معاون 
عدالت  های  شاخص  اجرای  نحوه  ارزیابی 

جنسیتی در استان های مختلف بیان کرد: برای 
جنسیتی  عدالت  های  شاخص  ارزیابی  و  بررسی 
ایران  آمار  مرکز  با  را  مختلفی  های  نشست 
تدوین  ماموریت  ایران  آمار  مرکز  کردیم،  برگزار 
ها  شاخص  این  صحیح  اجرای  برای  شناسنامه 
با  ها  شاخص  این  تک  تک  گرفت،  عهده  بر  را 
امیدواریم  بود،  خواهند  محاسبه  قابل  شناسنامه 
حرکت  بتوانیم  ها  شاخص  محاسبه  انجام  با 
مطلوب  وضعیت  به  کنونی  وضعیت  از  دستگاه ها 

را بررسی و ارزیابی کنیم.
سند  تدوین  کرد:  تصریح  پایان  در  ابتکار 
ارتقای وضعیت زنان در استان های مختلف کشور 
است،  جنسیتی  عدالت  لایحه  اجرای  عطف  نقطه 
ارتقای وضعیت زنان در هر استانی تدوین و  سند 
به بحث و رای گیری گذاشته می شود و در نهایت 
به تصویب می رسد، پس از این که سند به تصویب 
رسید به عنوان دستورالعمل خاص آن استان مورد 
استفاده نهادهای اجرایی قرار می گیرد، دستور کار 
و برنامه اجرایی هر استان به شکل متفاوتی تنظیم 
شده اما هدف نهایی تحقق کامل عدالت جنسیتی 

است.

نرگس آبیار کارگردان سینما با انتشار مطلبی 
از بین رفتن  به  اینستاگرام خود نسبت  در صفحه 
بافت تاریخی شهر شاهدیه و روستای ابرندآباد در 

استان یزد واکنش نشان داد.
نرگس آبیار که تازه ترین فیلم او با نام »شبی 
درآمده  نمایش  به  سینما  در  شد«  کامل  ماه  که 
است از ویرانی خانه های تاریخی در شهر شاهدیه 
می آید،  شمار  به  یزد  استان  در  شهر  باغ  تنها  که 

خبر داده است.
خبرآنلاین  با  گفت وگو  در  آبیار  نرگس 
توضیحات بیشتری درباره مشاهدات خود از ویرانی 
بافت قدیمی شهر یزد داده است. وی داستان سفر 
روایت  است،  رفته  تازگی  به  که  را  یزد  به  خود 
که  »شبی  فیلم  مردمی  اکران  برای  گفت:  و  کرد 
ماه کامل شد« به شهر بافق در استان یزد دعوت 
معدن  از  توانستم  و  آمد  پیش  موقعیتی  و  شدم 
آهن بافق که در نوع خود کم نظیر است به عنوان 
یک لوکیشن بازدید کنم و پس از آن هم به شهر 
شاهدیه و ابرندآباد که دیارِ اجدادی ام است رفتم و 
با صحنه هایی از ویرانی شهر مواجهه شدم. شهری 
که قدمت هزار و چندساله دارد و تنها باغ شهر یزد 
است و روزگاری پر از باغ های انار بوده و خانه هایی 

قدیمی با معماری ویژه ای دارد.
و  شاهدیه  شهر  خانه های  داد:  ادامه  وی 
روی  بر  و  طبقاتی   صورت  به  ابرندآباد  روستای 
کویر  دل  در  بافتی  چنین  و  می شود  ساخته  تلَ 

منحصر به فرد بوده است و برای اینکه آب قنات 
را  انار  های  باغ  زمین های  برسد  انار  باغ های  به 
به صورت گودال می کندند و کاشت درختان انار 
زمین ها  این  که  خاک هایی  روی  و  می شد  انجام 
همین  و  می شد  ساخته  خانه ها  بود  شده  کنده 
منطقه  آن  به  منحصربفردی  و  زیبا  بافت  نوع 
کویری کشور می داد و حال اینکه به این زیبایی، 
متاسفانه  ولی  کنید.  اضافه  را هم  تاریخی  قدمت 
جبران  اشتباهات  و  سهل انگاری ها  دلیل  به 
ناپذیر شهرداری در چند سال اخیر )مثل احداث 
بهداشتی  سرویس  پارکینگ،  پهن،  خیابان های 
شهر  این  تاریخی  بافت  تاریخی(  بافت  وسط  در 

در حال نابودی است.
با  خانه ها  این  از  استفاده  به  اشاره  با  آبیار 
فیلم  در  لوکیشن  عنوان  به  قدیمی  بافت های 
»نفس«  فیلم  از  بخش هایی  در  گفت:  »نفس« 
پیله های  با  بهار  تنهایی  که  دارد  وجود  سکانسی 

در  لوکیشن  آن  که  می شود  داده  نشان  را  ابریشم 
همین فضا فیلمبرداری شده است.

شد«  کامل  ماه  که  »شبی  فیلم  کارگردان 
بافت  این  از  که  بگویم  باید  متاسفانه  ولی  افزود: 
شهر  در  است.  مانده  باقی  تپه  چند  فقط  قدیمی 
شاهدیه و ابرندآباد خانه ها و حسینیه های ۷۰۰ساله 
مثل حسینیه »غفور«  و »کلک« وجود داشته که 
بزرگ  آن سوله های  و جای  آنها خراب شده  همه 
استفاده  آن  از  یک بار  سالی  فقط  که  ساخته شده 

می شود.
از  بخشی  متاسفانه  کرد:  تاکید  آبیار  نرگس 
هویت شهر تاریخی یزد در حال از بین رفتن است 
و شاهد هستیم که خانه ها و یا فضاهایی به شکل 
نماهای رُم باستان یا حداقل کاریکاتوری آن ساخته 
و  باستانی  معماری  جایگزین  متاسفانه  که  شده 
ایرانی شهر یزد شده و این مساله در شهر شاهدیه 
مشهودتر است و شهرداری بی توجه و بی اهمیت به 
این ساخت و سازها است. تاسف بارتر اینکه شبانه 
آب زیر خانه های قدیمی ریخته می شود تا نشست 
کند و کار را بر ویرانگران آسان شود و شهرداری و 

میراث فرهنگی سکوت کرده است.
وی افزود: ضمن اینکه ارزش اقتصادی زمین 
کرده  پیدا  افزایش  باغ  به  نسبت  منطقه،  این  در 
باغ ها  به  روی عمد  از  که  است  آن  فاجعه  و  است 
است  اینگونه  و  شود  خشک  تا  نمی شود  آبرسانی 
به  سازها  و  و ساخت  نابودی  دستخوش  باغ ها  که 

دلیل سودهای کوتاه مدت می شود و به نوعی شاهد 
اتفاقی زیست محیطی در این منطقه هستیم. این 
اتفاق در حالی رخ داده که شهر یزد به تازگی در 
فهرست میراث معنوی یونسکو ثبت شده است. در 
این منطقه مستندی می ساختم که  در  سال ۸۶ 
به گفته همکارانم در آن پروژه این منطقه قابلیت 
تبدیل شدن به شهرک سینمایی برای آثار تاریخی 
بصری  زیبایی  این  از  حاضر  حال  در  اما  داشت  را 

بخش کوچکی باقی مانده است.
در  سینما  کارگردان  و  نویسنده  آبیار  نرگس 
پایان صحبت های خود در پاسخ به این سئوال که 
سینما چه کمکی به حفظ میراث معنوی شهرهای 
تاریخی می کند، گفت: به جای ساختن دکورهای 
فضاهای  در  که  فیلم هایی  ساخت  برای  عظیم 
واقعی  بافت های  در  است  بهتر  می گذرد  تاریخی 
قرار است  تولید که  از پول  فیلم بسازیم و بخشی 
صرف ساخت دکور شود را صرف ترمیم بافت های 
قدیمی و تاریخی در نقاط مختلف کشور بکنیم. بعد 
از گذشت سال ها وقتی فیلم »باد صبا« را می بینیم 
بنابراین  هستیم.  خود  از  تاریخی  سند  یک  شاهد 
و  فرهنگ  کردن  ماندگار  و  ثبت  جهت  در  سینما 
با  ایرانیان موثر بوده است و سینماگران  هویت ما 
ساخت فیلم در فضاهای واقعی و تاریخی می توانند 
سفیران خوبی در جهت آگاهی بخشی عمومی برای 
تاریخ و هویت ایرانیان باشند و صدای تمدن ایران 

عزیز را به گوش دنیا برسانند.

حداقل  کشف  از  مجلس  تحقیقات  و  آموزش  کمیسیون  عضو 
۲۰۰ مورد صندلی فروشی در دانشگاه های علوم پزشکی خبر داد و 
گفت: حتی رد پای برخی از مؤسسات کنکور که در سیمای جمهوری 
اسلامی هم برنامه های تبلیغاتی روی آنتن می برند هم در این پرونده 

دیده شده است.
محمود صادقی در گفت وگو با خبرگزاری خانه ملت در واکنش 
به اظهارات وزیر علوم درباره نبود حتی یک مورد صندلی فروشی در 
دانشگاه های زیر مجموعه وزارت علوم، عنوان کرد: موارد مشخص شده 
در این خصوص مربوط به دانشگاه های علوم پزشکی و وزارت بهداشت 
موارد  و  پیگیری شده  پرونده  این  قبل  از حدود یک سال  که  است 

مختلفی از فروش صندلی در دانشگاه ها محرز شده است.
منشأ اصلی فروش صندلی در دانشگاه ها چه بود؟

نماینده مردم تهران، ری، اسلامشهر و پردیس در مجلس شورای 
از یک  پرونده  این  اینکه در پی گزارش های مردمی  بیان  با  اسلامی 
سال قبل پیگیری و این اطلاعات به معاون پارلمانی و حراست وزارت 
بهداشت ارائه شد، افزود: منشأ اصلی این فساد در دانشگاه های علوم 
پزشکی تغییرات نرخ ارز و بازگشت تعداد زیادی از دانشجویان خارج 
از کشور به داخل به ویژه در رشته های پزشکی بود که این دانشجویان 

از  پس  و  می کردند  تحصیل  کشور  از  خارج  در  شخصی  هزینه  با 
بازگشت به کشور به دنبال تحصیل در دانشگاه های برتر کشور بودند.

صادقی اضافه کرد: در واقع بازگشت تعداد بالایی از دانشجویان 
البته فروش صندلی در  این تخلف شد و  از کشور زمینه ساز  خارج 
دانشگاه ها فقط محدود به این افراد نمی شود بلکه موارد دیگری بدون 
اینکه در خارج از کشور تحصیل کرده باشند نیز در دانشگاه های برتر 

مشغول به تحصیل شده اند.
کشف حداقل ۲۰۰ مورد صندلی فروشی

رئیس فراکسیون شفاف سازی و سالم سازی اقتصاد و انضباط 
این  در  پیگیری ها  گذشته  ماه  یک  کرد: ظرف  تصریح  مجلس  مالی 
باره در داخل وزارت بهداشت به نتیجه رسید و شخص وزیر و رئیس 
کمیسیون بهداشت مجلس پیگیر موضوع شدند و مواردی را به صورت 

رسمی به مراجع قضایی معرفی کردند.
رد پای مؤسسات کنکور تلویزیونی در پرونده صندلی فروشی

در  فروشی  صندلی  مورد   ۲۰۰ از  بیش  اینکه  بیان  با  وی 
دانشگاه های علوم پزشکی کشف شده است، افزود: حتی رد پای برخی 
برنامه های  از مؤسسات کنکور که در سیمای جمهوری اسلامی هم 

تبلیغاتی روی آنتن می برند هم در این پرونده دیده شده است.

صادقی تصریح کرد: امروز این اطمینان ایجاد شده که مسئولان 
وزارت بهداشت در کنار کمیسیون بهداشت و کمیسیون آموزش مجلس 
امروز نسبت به این مسئله حساسیت دارند و پیگیری های لازم را در این 
زمینه انجام می  دهند تا دانشگاه ها از وجود چنین پدیده ای پاک شود. 
عضو کمیسیون آموزش و تحقیقات مجلس تأکید کرد: برخورد موردی 
با فساد ضرورت دارد اما مهم تر از این برخوردها اصلاح ساختار و برخورد 
کمیسیون  اعضای  باید  حتی  که  است  پدیده هایی  چنین  با  ریشه  ای 
بهداشت و کمیسیون آموزش نیز روی این موضوع متمرکز شوند و با 

اصلاح ساختار زمینه های بروز فساد را به صفر برسانند./

که  آنچه  به  اشاره  ضمن  ایران  داروسازان  انجمن  رییس  نایب 
»کاهش شدید نقدینگی در داروخانه ها« خواند، گفت: در حال حاضر 

اقتصاد داروخانه ها به شدت دچار بحران شده است.
از  داروخانه ها  مطالبات  حجم  به  اشاره  با  فاطمی،    علی  دکتر 
سازمان های بیمه گر، گفت: متاسفانه داروخانه ها چهار ماه از مطالبات 
سال گذشته خود از سازمان بیمه سلامت یعنی از آذر تا اسفند سال 
۹۷ را دریافت نکرده اند و در حال حاضر نزدیک به یکسال است که 
این بخش از مطالبات داروخانه ها از سوی بیمه سلامت پرداخت نشده 

است.
اقتصاد داروخانه ها در بحران و کاهش شدید نقدینگی

بیمه گر  سازمان های  پرداخت های  وضعیت  اینکه  بیان  با  وی 
نسبت به سال گذشته بدتر شده است و این موضوع داروخانه ها را به 
شدت تحت فشار قرار می دهد، افزود: امیدواریم این مساله به زودی 
حل شده و در خدمت رسانی دارویی به مردم و تامین داروی بیماران 
مشکلی ایجاد نشود. در حال حاضر اقتصاد داروخانه ها به شدت دچار 
یکسال  می تواند  کارمندی  کدام  که  پرسید  باید  است.  شده  بحران 
حقوقش را از کارفرمایش دریافت نکند، اما باز هم ادامه حیات دهد؟. 
متاسفانه نقدینگی داروخانه ها شدیدا کاهش یافته و شرکت های توزیع 

بازه های  در  را  داروها  که  به طوری  وارد می کنند؛  فشار  آن ها  به  هم 
کوتاه مدت و بعضا به صورت نقدی در اختیار داروخانه ها قرار می دهند. 
این درحالیست که ممکن است یکسال طول بکشد که داروخانه پولش 

را از بیمه ها دریافت کند.
وضعیت پرداختی بیمه ها به داروخانه ها

فاطمی با بیان اینکه روند پرداختی های سال ۱۳۹۸ سازمان بیمه 
سلامت بهتر است،   اما هنوز چهار ماه از مطالبات ۹۷ را نپرداخته اند، 
ادامه داد: درباره بیمه تامین اجتماعی وضعیت برعکس است. به طوری 
که پرداختی هایشان در سال گذشته بهتر بود، اما در حال حاضر حدود 
هفت ماه تاخیر در پرداخت مطالبات داروخانه ها دارند. هر دو بیمه 
وضعیت مناسبی ندارند و زمانیکه با مدیران شان صحبت می کنیم، افق 

خوبی را برایمان ترسیم نمی کنند.
سند »خدمات نوین« وزارت بهداشت برای داروسازها

جدید  بسته  به  اشاره  با  ایران  داروسازان  انجمن  رییس  نایب 
بهداشت  وزیر  اخیرا  کرد:  اظهار  داروخانه ها،    در  سلامت  خدمات 
ماه  ابتدای شهریور  در  را  داروخانه ها  نوین  عنوان خدمات  با  سندی 
امضا کردند که این سند در تاریخ ۱۷ مهر ماه ابلاغ شد و قرار شده 
یکسری کمیته های استانی در داخل دانشگاه های علوم پزشکی شکل 

بگیرد و یک کمیته کشوری هم در وزارت بهداشت این کار را رصد 
کنند.

باید  کمیته ها،  این  بررسی  اساس  بر  داد:  ادامه  فاطمی 
استانداردهای خدمات نوین در داروخانه ها نیز تدوین شود. خدماتی 
همچون پایش شاخص های سلامت در داروخانه ها مانند اندازه گیری 
پرفشاری خون می تواند  و  بدنی  توده  یا همان شاخص   BMI وزن، 
در داروخانه ها انجام شود.  حتی می توان اقدامی انجام داد تا برخی 
اقدامات  و  باشد  امکان پذیر  داروخانه ها  داخل  در  تشخیصی  موارد 
به  می تواند  نیز  و...  دارویی  تخصصی  مشاوره های  مانند  پیچیده تری 
اقدامات در داخل داروخانه ها  این  اگر  یابد که  راه  داخل داروخانه ها 
انجام شود، می توانیم تا حد زیادی عوارض ناخواسته داروها را کاهش 

دهیم.
فرآیند  در  داروساز  بیشتر  دادن  دخالت  با  کرد:  تاکید  وی 
هم  و  می یابد  کاهش  چشمگیری  طور  به  هزینه ها  هم  نسخه پیچی 
تدوین  حال  در  فعلا  البته  می شود.  کمتر  داروها  ناخواسته  عوارض 
این  استانداردهای  زمانیکه  تا  و  نوین هستند  استانداردهای خدمات 
باید  بنابراین  ندارد.  اجرایی  قابلیت  این سند  خدمات مشخص شود، 

کمیته ها شکل گرفته و استانداردهای خدمات بروزرسانی شود.

تهران  شهر  شورای  عمران  کمیته  رییس 
تهران  در حریم  غیرمجاز  ساز  و  به ساخت  نسبت 

هشدار داد.
دستور  از  پیش  تذکر  در  حبیب زاده  افشین 
خود در جلسه شورای شهر تهران به ساخت و ساز 
در حریم تهران واکنش نشان داد و گفت: براساس 
قانون، شهرداری ها در چارچوب وظایف قانونی خود 

و  ساختمان  هرگونه  احداث  بر  نظارت  و  کنترل 
تاسیسات در داخل محدوده شهر تهران و ساخت و 
ساز غیرمجاز در حریم را برعهده دارند و مرتکبین 

این تخلفات باید برابر قانون مجازات شوند.
میدانی  بررسی های  طبق  این که  بیان  با  وی 
سازهای  و  ساخت  برخی  متوجه  آمده  عمل  به 
نواحی شش و هفت منطقه ۱۸  صورت گرفته در 

کرد:  اظهار  بودیم،  تهران  شهر  حریم  محدوده  در 
شهری  خدمات  این که  به  توجه  با  نواحی  این  در 
لازم از سوی شهرداری به شهروندان ارائه می شود 
با شهرهای چهاردانگه،  بودن  به دلیل هم مرز  اما 
شهرقدس و اسلامشهر برخی با مراجعه به شهرداری 
این شهرها مجوز ساخت و ساز در حریم را دریافت 
می کنند که به محض ورود شهرداری تهران برای 

برخورد با ساخت و سازهای غیرمجاز برخی مدیران 
شهرهای هم مرز مانع اجرای قانون می شوند.

تهران  شهر  شورای  عمران  کمیته  رییس 
موضوع  می خواهیم  تهران  شهردار  از  کرد:  تصریح 
را بررسی کرده و با هماهنگی با قوه قضاییه و سایر 
حریم  در  غیرمجاز  ساز  و  ساخت  مانع  دستگاه ها 

تهران شوند.

حضور نیروهای شهرداری تهران در 
شهر نجف تا ٣۰ مهرماه

از  تهران  شهرداری  شهری  خدمات  معاون 
حضور نیروهای خدمات شهری در نجف اشرف تا 

۳۰ مهرماه خبر داد.
نیروی   ۳۵۰ اینکه  بیان  با  یزدانی  مجتبی 
رفت  و  نظافت  برای  مهرماه  نیمه  از  شهرداری 
اعزام شدند، گفت:  اشرف  به شهر نجف  و روب 
نیروهای خدمات شهری با هماهنگی و همکاری 
نیروهای شهرداری نجف محدوده صحن حضرت 
حرم  حاشیه  معابر  و  خیابان ها  و   ) س  زهرا) 
است  قدیمه  به مدینه  امیرالمومنین که موسوم 

را نظافت و رفت و روب کردند. 
میانگین  طور  به  روزانه  اینکه  بیان  با  وی 
و  آوری  جمع  محدوده  این  در  زباله  تن   ۱۰۰
های  محل  به  عراق  شهرداری  نیروهای  توسط 
نیروهای  همراه  به  داد:  ادامه  شد،  منتقل  دپو 
خدمات شهری، دو دستگاه خودروی اطفا حریق 
تجهیزات  با  نشانی  آتش  پرسنل  از  نفر   ۴۰ و 
انفرادی نسبت به پوشش ایمنی صحن حضرت 
موکب  و  زیر صحن  های  آشپزخانه   ، زهرا)س( 

اسکان استانداری تهران اقدام کردند. 
یزدانی گفت: همچنین سازمان بهشت زهرا 
)س( با برپایی حدود ۵۰ چادر به همراه سرویس 
بهداشتی و حمام، روزانه تا سقف ۱۰ هزار زائر 

را اسکان داد. 
معاون شهردار تهران با بیان اینکه با نزدیک 
زائران  جمعیت  از  کم  کم  اربعین  روز  به  شدن 
حاضر در نجف کاسته شد، تصریح کرد: نیروهای 
شهرداری تهران از روز اربعین مشغول نظافت ، 
پاکسازی ، جمع آوری موکت ها و پتوهای صحن 
که  جا  آن  از  هستند.  زهرا)س(  فاطمه  حضرت 
اسکان زائرین نیز تقریبا مراجعه کننده ای نداره، 
در  عالیات  عتبات  بازسازی  ستاد  هماهنگی  با 

حال جمع آوری بخشی از آن هستیم. 
به گفته یزدانی؛ ماموریت نیروهای خدمات 
شهری تا ۳۰ مهرماه در شهر نجف ادامه خواهد 

داشت. 
درباره  سوالی  به  پاسخ  در  پایان  در  وی 
ایام  در  نجف  و  تهران  های  شهرداری  تعامل 
و  گفت  کرد:  تصریح  اربعین  روی  پیاده  مراسم 
گوهایی که با یکدیگر داشتیم، حاکی از رضایت 
دو جانبه بود و رابطه بسیار دوستانه ، برادرانه و 

صمیمی بین ما برقرار شده است.

زیستگاه های موش در خیابان شریعتی 
شناسایی شدند

و  جامعه  سلامت  سطح  ارتقاء  منظور  به 
پاکسازی محیط های شهری از جانوران مضر ، 
زیستگاه های موش در خیابان شریعتی شناسایي 

و طعمه گذاری شدند.
به گزارش امتیاز؛ رضا عبدالملکی  معاون 
خدمات شهری و محیط زیست شهرداری  این 
منطقه با اعلام خبر فوق اظهار داشت :  زیست 
هر  منضبط حق  و  پاکیزه  در شهر  آرام  و  سالم 
شهروند محسوب          مي شود، بر همین اساس 
از ۲۰ مهر ماه با اجرای طرح جهادی مبارزه با 
جانوران مضر شهری محل ها و محور های وفور 
موش ومنافذ ورود و خروج آنها در معابر و انهار 
طبقاتی  پل  تا  قدس  میدان  از  خیابان شریعتی 
اداره  کارشناسان   بازدیدهاي  با  صدر  اله  آیت 
منطقه  شهرداری  مشاغل  و  صنایع  ساماندهي 

یک شناسایي و طعمه گذاري شد
 ۲ اکیپ   ۵ طرح  این  در  کرد:  تصریح  وی 
  ۲۵۰ گذاری  طعمه  و  شناسایی  به  اقدام  نفره 
منفذ ورود و خروج موش نمودند و با پودر نانو که 
پودری غیرسمی ولی کشنده برای موش هاست 

،عملیات طعمه گذاری را انجام دادند.
ارائه خدمات  و  آموزش   : افزود  عبدالملکی 
بهینه به عموم شهروندان درخصوص روش هاي 
بسیار مؤثر است که   ، با جانوران موذي  مبارزه 
و ۱۰  آموزشی  کتابچه  و  بروشور  آن ۲۰۰  طي 
راهکارهای  در خصوص  رسانی  اطلاع  بنر  تخته 
کاهش آلودگی و مبارزه با موش بین کسبه این 

خیابان و شهروندان توزیع شد.
در سایر مسیرهای  این طرح  است  گفتنی 

منطقه یک نیز انجام خواهد شد.

انتقاد محیط زیست استان تهران از 
وضعیت مدیریت شیرابه زباله

رییس اداره محیط زیست انسانی استان تهران 
گفت: روزانه بالغ بر ۷۵۰۰ تا ۸۰۰۰ تن پسماند به 
سایت آرادکوه منتقل و دست کم ۲۵۰ مترمکعب 
شیرابه از آن ها تولید می شود.فاطمه اکبرپور اظهار 
کرد: در استان تهران شیرابه های زباله فقط مربوط 
استان  این  در  چون  نمی شود  آرادکوه  سایت  به 
مراکز دفع پسماند دیگری نیز وجود دارد.وی با بیان 
اینکه پسماند به صورت مستمر در همه جای کشور 
تولید  تهران و در پی آن شیرابه  استان  از جمله 
معضلات  از  یکی  شیرابه  متاسفانه  می شود،گفت: 
حوزه مدیریت پسماند است و در مدیریت و کنترل 
آن در استان تهران تاکنون ضعیف عمل کرده  و 
انسانی  اداره محیط زیست  نبوده ایم.رییس  موفق 
استان تهران تاکید کرد: شنیده ها حاکیست که این 
سیستم اخیرا وارد مدار شده است و دوباره شیرابه 
را وارد آن کرده اند. این سیستم باید کار کند تا ما 
بر اساس خروجی آن آنالیز کنیم  که موفق عمل 
انجام شده  یانه؟ پس سرمایه گذاری  است  کرده 
است اما نیاز به بهره برداری و اپراتوری مطلوب دارد. 
وی درباره مزایای استفاده مطلوب از شیرابه ها گفت: 
فضای سبز کهریزک وحوالی آراد کوه برای آبیاری 
تامین  تانکری  به صورت  آب  و  دارد  آب  مشکل 
می شود. اگر روی شیرابه ها مدیریت اصولی و تصفیه 
درست انجام شود، آب تولید شده در همین مکان 
صرف می شود. اکبرپور تاکید کرد: با توجه به مشکل 
کمبود آب، شیرابه می تواند یکی از منابع آبیاری 
فضای سبز باشد. ما نیاز به بازچرخانی آب داریم.
وی در پاسخ به این پرسش که آیا سایر مراکز دفع 
پسماند استان تهران توانسته اند از شیرابه ها استفاده 
سایر  در  کوه  آراد  جز  متاسفانه  کنند،اظهارکرد: 
مراکز دفع پسماند استان تهران این کار انجام نشده 
است البته سایر مراکز دفع پسماند پیگیری هایی 
انجام داده اند و سرمایه گذاری هایی در این مکان ها 
شروع شده است و تا به سرانجام برسد زمان می برد.

استقبال بیش از 5 هزار دانش آموز 
تهرانی ازامکانات تفریحی و ورزشی 

شهربانوی بوستان ولایت
بیش از ۵ هزار دانش آموز دختر مدارس شهر 
تهران  از ابتدای مهر ماه تاکنون از امکانات تفریحی 
و ورزشی شهربانوی بوستان بزرگ ولایت بهره مند 

شدند.
معاون  بهرامی  حمید  امتیاز،  گزارش  به 
افزود:    خبر  این  اعلام  با  فرهنگی  و  اجتماعی 
مجموعه  تحصیلي جدید  سال  با شروع  همزمان 
از  و دختران  بانوان  مندی  بهره  با هدف  شهربانو 
ظرفیت هاي فرهنگي، تفریحي و ورزشي و ارتقاي 
ایجاد روحیه شادابي  و  سلامت جسمي و روحي 
و نشاط در بین آنان، میزبان اردوهاي تفریحي - 
آموزشي مدارس استان تهران است.وی ادامه داد: 
دوچرخه  پیست  کودک،  خانه  ورزشي،  باشگاه 
سواري، ترامپولین، گالري هنر، سالن زیبایی و ... با 
ارائه تخفیفات ویژه دانش آموزي و همچنین دوره 
هاي آموزشي رایگان آماده خدمت رسانی به دانش 
آموزان است.به گفته این مسئول علاقمندان برای 
بهره مندی از امکانات این مجموعه می توانند همه 
روزه به جز ایام تعطیلات به نشانی اتوبان شهید 
ولایت  بوستان  شهربانوی  کندرو،  لاین  چراغی، 

مراجعه کنند.

شهردار منطقه چهار خبر داد:
تداوم ارایه خدمات شهرداری منطقه 

چهار در مرز چذابه تا پایان مهرماه
ارایه  تداوم  از  تهران   ۴ منطقه  شهردار 
و  داد  خبر  حسینی  اربعین  زائران  به  خدمات 
گفت: خادمین شهرداری منطقه چهار تا سه روز 
چذابه  مرزی  پایانه  در  حسینی  اربعین  از  پس 

آماده خدمت رسانی به زائران هستند.
به گزارش امتیاز، »محمد محمددوست« 
ارایه خدمات  به منظور  این خبر گفت:  اعلام  با 
خدمات  حسینی،  اربعین  زائران  به  بهینه 
شهرداری منطقه چهار تهران تا سه روز پس از 
اربعین تا زمان بازگشت زائران به صورت شبانه 
اشاره  با  وی   . دارد  تداوم  چذابه  مرز  در  روزی 
به حضور کم نظیر زائران اربعین حسینی درمرز 
چذابه گفت: از ابتدای مهر ماه و همزمان با عبور 
نخستین گروه از زائران اربعین حسینی از پایانه 
مرزی چذابه، خدمات شهرداری منطقه چهار به 
هکتاری  فضای ۱۲  در  زائران  از  نفر  هزار   ۳۳۸
به  اشاره  با  آغاز شد. »محمددوست«  پایانه  این 
اقدامات شهرداری منطقه چهار در مدت حضور 
آغاز  با  گفت:  چزابه  مرزی  پایانه  در  روزه   ۲۰
مرز  محدوده  در  موکب   ۴۵۰ از  بیش  فعالیت 
زباله  تن  تا کنون ۴۶۰  ماه  از دهم مهر  چذابه، 
چذابه  پایانه  محدوده  در  زائران  تردد  مسیر  از 
جمع آوری شده است .وی تصریح کرد: احداث، 
سرویس  چشمه   ۱۹۰ نگهداری  و  بازسازی 
بهداشتی ثابت و سیار در مسیر راهپیمایی زائران 
مرزی  پایانه  در  چهار  منطقه  اقدامات  دیگر  از 

چذابه است.

برگزاری کارگاه های »ایمنی در 
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بانوان  ویژه  خانه«  در  »ایمنی  های  کارگاه 
در محله های منطقه ۱۵ در حال برگزاری است.
معاون  مختاری  اکبر  امتیاز،  گزارش  به 
مطلب  این  بیان  با  منطقه  فرهنگی  اجتماعی 
اداره  همت  به  ها  کارگاه  از  سلسله  این  افزود: 
آتش  سازمان  مشارکت  با  از ۱۷ شهریور  بانوان 
در  و  تهران  شهرداری  ایمنی  خدمات  و  نشانی 
راستای افزایش آگاهی و مهارت بانوان در مواجه 
باخطر احتمالی آتش سوزی در خانه و آشپزخانه 
در محله های منطقه ۱۵ در حال برگزاری است.
در  بانوان  نقش  اهمیت  بر  تاکید  با  وی 
های  ثانیه  در  حریق  کنترل  و  بحران  مدیریت 
آموزشی  دوره  این  تاکنون  افزود:  حادثه  ابتدای 
از آن  بانو  برگزار و ۲۰۰  نواحی، ۳،۲،۱،۸،۵  در 
این  اینکه  به  اشاره  با  بهره مند شدند. مختاری 
کارگاه ها یکشبه هر هفته برگزار می شود گفت: 
امروز در ناحیه ۶ و ۱۲ آبان در ناحیه ۴ برپا می 
ادامه  شود. معاون اجتماعی فرهنگی منطقه در 
کرد  اشاره  آموزشی  دوره  این  های  سرفصل  به 
کنترل  اضطراری،  شرایط  در  واکنش  گفت:  و 
نحوه  خانه،  در  حریق  مبانی  و  اصول  حریق، 
خاموش کننده های دستی و انتظار برای کمک از 
جمله این سرفصل هاست. وی افزود: پرسشنامه 
ای به منظور سنجش میزان آگاهی شهروندان از 
اصول ایمنی در خانه و میزان یادگیری شرکت 
کننده ها پیش و پس از نشست آموزشی توسط 

حاضرین در دوره آموزشی تکمیل می شود.

 معاون معماری و شهرسازی شهرداری منطقه۶ 
خبر داد:

تلفیق نگاه علمی و اجرایی در طراحی 
و اجرای نماهای شهری

شهرداری  شهرسازی  و  معماری  معاون 
 ۶ منطقه  نمای  گفت:کمیته   شش  منطقه 
نگاه  تلفیق  هدف  با  تهران  دانشگاه  در  هرهفته 
نماهای  اجرای  و  طراحی  در  اجرایی  و  علمی 

شهری برگزار می شود. 
معدنیان  شراره  امتیاز،  گزارش  به 
دانشگاه  در  نما  کمیته  برگزاری  گفت:نحوه 
طراح،  میان  مکالمه  که  ایست  گونه  به  تهران 
سازنده و اعضا کمیته نما به شکل ژوژمان پروژه 
و  دانشجویان  جمع  میان  در  و  معماری  های 
مهندسین فعال حرفه صورت می گیرد و به این 
ترتیب مباحث علمی و اجرایی مطرح شده صرفا 
پروژه طرح  یک  و  نما  یک  به  دادن  کیفیت  در 
نمی شود بلکه با انتشار آن در میانحاضرین در 
جلسات، تاثیر گذاری وسیعتری در حال و آینده 

نماهای شهری خواهد داشت.
شش  منطقه  شهرسازی  و  معماری  معاون 
ادامه داد:  در همین راستا برگزاری کمپین نما 
در دانشگاه تهران نیز نمادی از اثربخشی حضور 
دانشجویان در این حرکت اجتماعی ست. امروز 
متخصصان  بر  علاوه  توانستیم  کمپین   این  در 
دانشجویان  و  اساتید  نظرات  از  شهری  مدیریت 
و سازندگان هم استفاده کنیم تا نتایج علمی و 

کاربردی حاصل شود.
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